
 

 

 

 

Barneveld, 7 april 2025 
 
 
Geacht College, 
 
Op basis van de organisatieverordening van de gemeenteraad artikel 42, stelt de fractie van 
Lokaal Belang schriftelijke vragen aangaande de lelieteelt op een aantal percelen in Kootwijk. 
Deze percelen liggen tegen de bebouwde kom aan, tegen Natura2000 gebied aan en zijn in 
totaal 20 ha groot. Zie figuur 1. 
 
Lokaal Belang heeft kennis genomen van de zorgen van de inwoners van Kootwijk, die bang 
zijn voor schade aan de natuur en hun gezondheid. Gezien de recente uitspraak van de Raad 
van State1 vinden wij dit terechte zorgen. Omwonenden hebben hierom ook reeds een 
melding bij de provincie gedaan. 
 
Dat de gezondheid van onze inwoners te allen tijde beschermd dient te worden staat voor 
Lokaal Belang buiten kijf. Recente onderzoeken laten bij sommige middelen 
gezondheidseffecten zien die nooit eerder onderzocht zijn en dus buiten het toelatingsdossier 
zijn gebleven. Omdat gewasbeschermingsmiddelen voor individueel gebruik zijn toegelaten is 
het gecombineerde gebruik van deze middelen sowieso nooit onderzocht. In de lelieteelt 
wordt zeer veel en zeer frequent gebruik gemaakt van combinaties van middelen. Dat maakt 
juist de lelieteelt extra risicovol. 
In ons verkiezingsprogramma staat verder niet voor niets dat het beschermen en herstellen 
van de biodiversiteit een belangrijke taak is. Lokaal Belang wil daarin haar 
verantwoordelijkheid ook nemen en zet zich daar voor in. Restanten van 
gewasbeschermingsmiddelen horen niet in de natuur terecht te kunnen komen, en het is 
bekend dat dit ondanks voorzorgsmaatregelen soms toch kan gebeuren. 
 
Bovendien is in de ontwerp-omgevingsvisie, die door het college is vastgesteld en reeds ter 
inzage is gelegd, opgenomen dat ‘intensieve teelten’ in dit gebied niet wenselijk zijn en niet 
zullen worden toegestaan. Ook om die reden is lelieteelt op deze plek onwenselijk vinden wij. 
 
Gezien het feit dat de leliebollen op dit moment al geplant zijn, is het voor Lokaal Belang 
evident dat snel actie moet worden ondernomen. We willen graag voorkomen dat we achter 
de feiten aan moeten hollen. 
 
Wij stellen de volgende vragen: 
 

1. Is het college op de hoogte van lelieteelt op deze plek? 
2. Is het college op de hoogte van de recente uitspraak van de Raad van State, die stelt 

dat van gebruik van gewasbeschermingsmiddelen/bestrijdingsmiddelen op  
voorhand aangetoond moet worden dat die geen effect op Natura 2000 gebieden 
hebben en indien dit niet mogelijk is, er een vergunning dient te worden aangevraagd?  
 

 
1 https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@149432/202104808-1-r2/ 

https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@149432/202104808-1-r2/


 

 
 
 
 
 
 

3. Is het college bereid om in gesprek met de Provincie Gelderland te gaan en daarbij de 
risico’s van het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen bij lelieteelt op gezondheid 
en natuur onder de aandacht te brengen evenals, wellicht ten overvloede,   
de uitspraak van de Raad van State? 

4. Is het college tevens bereid de Provincie te verzoeken deze lelieteelt niet toe te staan 
o.a. op basis van onze eigen ontwerp-omgevingsvisie, en het belang van gezondheid 
en natuur? De Provincie stelt immers ook zelf dat het beschermen van natuur en 
gezondheid belangrijk is.  

5. Is het college op de hoogte van de melding van inwoners van Kootwijk bij de 
provincie? 

6. Is het college bereid om bij de provincie te benadrukken dat er urgentie is bij de 
opvolging van deze melding? Immers, de leliebollen zitten al in de grond. 

7. Gezien het feit dat de percelen tegen de bebouwde kom aanliggen: kan de gemeente 
zelf nog aanvullende eisen stellen, zoals het afdwingen van het 
hanteren van (ruime) spuitcirkels indien de teelt door de provincie wordt toegestaan 
of houden de mogelijkheden van het college in dit geval op bij waar de komgrens ligt? 

8. Is het college bereid aan de provincie een toezegging te vragen dat deze teelt 
tenminste zo snel mogelijk stopgezet wordt hangende het onderzoek naar de 
gezondheids- en natuureffecten en/of een vergunningsaanvraag, ook om verdere en 
onnodige kosten voor de lelieteler te voorkomen?  

 
 
Gezien de urgentie van de situatie, zien wij de antwoorden op onze vragen graag zo spoedig 
mogelijk tegemoet. 
 
 
Vriendelijke groeten, 
 
 
Namens de fractie van Lokaal Belang, 
 
 
Ingrid Lether 
raadslid 
  



 

 
 
 
 
 
 
 

 
Figuur 1 Bollenteelt op perceelnummers 880, 838 en 577 


